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A megyei tanács alakuló ülése 
Hegválasztották a tisztségviselőket, a végrehajtó bizottság 

Magyar—egyiptomi 
tárgyalások 

és a NEB tagjait 
A Makkosházi Általános 

Iskola úttörői kedves műsor-
ral köszöntötték tegnap, 
kedden Szegeden a megyei 
tanács alakuló ülését. Dömö-
tör János, mint a legrégibb 
tanácstag .elnökölt. Az ünne-
pélyes eseményen részt vet t 
Papp Lajos államtitkár, a 
Minisztertanács Tanácsi Hi-
vatalának elnöke. Szabó 
Sándor, a megyei pártbizott-
ság első t i tkára. Pálmai La-
josné, a Központi Népi El-
lenőrző Bizottság tagja. Az 
ülésteremben ott voltak a 
megye országgyűlési képvi-
selői, a városok, nagyközsé-
gek állami, politikai életé-
nek vezető képviselői. 

A tanács először megvá-' 
lasztotta az Ügyrendi Bizott-
ságot, amelynek elnöke Ke-
menes Béla, tagja i : Földvári 
László, Lencse Ferencné, 
Mendebaba Radó, ör-
döghné Gárgyán Mária. Az 
ügyrendi bizottság megvizs-
gálta. és jelentést adott a 
megvei tanácstagok megvá-
lasztásáról, megbízásuk ér-
vényességéről. Bozó Sándor, 
a megyei választási elnökség 
elnöke beszámolt a képvise-
lői és tanácstagi választások 
tapasztalatairól. 

Tényi Mária, a népfront 
megyei bizottsága alelnöke 
javaslatára a testület nyílt 
szavazással jelölte, majd tit-
kos szavazással megválasz-
totta a Csongrád Megyei Ta-
nács tisztségviselőit és a vég-
rehajtó bizottság tagjait. 

A Csongrád Megyei Tanács 
elnöke: Papdi József, a me-
gyei pártbizottság titkára, 
Szeged megyei tanácstagja. 

A tanácselnök általános 
helyettese ismét Petrik Ist-
ván; tanácselnök-helyettes 
ismét Szabó Jánosné és Sza-
bó G. László lett. 

A tanács végrehaj tó bi-
zottságának további tagjai: 
Dömötör János. Horváth Ká-
rolyné, Katona István. Kiss 
István, Molnár Sándor, Né-
gyesi Jánosné, Ocskó Imre, 
Papp Gyula, Rácz Mihály, 
Sebők János, valamint a vb 
t i tkára kinevezéssel megha-
tározatlan ideig Somogyi Fe-
renc. 

A tisztségviselők és a vb-
tagok letették a hivatali es-
küt. 

Ezt követően a tanácsülés 
Papdi József elnökletével 
folytatódott, aki köszönetet 
mondott a bizalomért, és 
megtartotta székfoglaló be-
szédét. 

— Szeretném kérni a tisz-
telt megyei tanácsot, hogy 
részletes program előter-
jesztésétől tekintsen el. Ezt 
azzal kívánom indokolni, 
hogy egyrészt munkánk fő 
ta r ta lmát és keretét egyéb-
ként is kijelölik a XIII. 
pártkongresszus és a megvei 
pártértekezlet határozatai, 
amelyek végrehajtásában az 
elkövetkező években követ-
kezetesen kell munkálkod-
nunk. Ezenkívül a VII. öt-
éves terv előkészítése, va-
lamint a hosszú távú terület-
r - ^ '""l i tésfej lesztési kon-
cepció kimunkálása folyama-
tos. Végül ú j tisztségviselő-
ként szükségesnek tar tom 
vezető társaimmal közösen 
elemezni és rangsorolni a 
választási munka során fe l ; 
színre kerül t igényeket, j a -
vaslatokat, ajánlásokat , és 

Nagy László felvétele 
A megyei tanács tisztségviselői és a végrehajtó bizottság tagjai leteszik a hiva-

tali esküt 
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közösen, széles demokratikus 
alapon megtervezni felada-
tainkat. Ügy gondolom, nem 
szorul külön bizonyításra, 
hogy az előttünk álló fel-
adatok milyen nagyok és 
bonyolultak. Ezeken csak 
úgy tudunk úr rá lenni, ha 
k e l t k é p p e n támaszkodunk a 
testületek segítségére, kol-
lektív bölcsességére és széles 
kapcsolatokat, együttműkö-
dést alakítunk ki a nem ta-
nácsi szervekkel. 

Papdi József egyebek kö-
zött rámutatot t : — Jövőbeni 
munkánk során biztonsággal 
és bizalommal támaszkodha-
tunk azokra az eredmények-
re, vívmányokra, tapasztala-
tokra, amelyeket a korábbi 
ötéves tervekben és főkép-
pen a most záruló ciklusban 
sikerült elérni. A tanácsi cs 
más helyi szervek erőfeszí-
tései során eredményesen 
folytatódott a lakás- és 
egészségügyi ellátás. vala-
mint az oktatási és gyermek-
intézmények fejlesztését 
szolgáló gazdasági, társadal-
mi programok megvalósítá-
sa. Megkülönböztetett fele-
lősségünk és kötelességünk, 
hogy ezeket az eredménye-
ket minden lehetőséget és 
adottságot felhasználva to-
vább gyarapítsuk. Az előt-
tünk álló időszakban jó ki-
indulóalapot jelent, hogy az 
eltelt öt év alat t tovább fe j -
lődtek megyénk társadalmi 
viszonyai, magasan fej let t 
iparral és az országos élvo-
nalba tartozó mezőgazdaság-
gal rendelkezünk. A szeré-
nyebb anyagi lehetőségek 
ellenére a VI. ötéves terv 
időszakában mintegy 17 ezer 
korszerű lakás épül. Lakás-
ellátottságunk jelenleg vala-
mivel kedvezőbb az országos 
átlagnál. Bár ez a muta tó 
tartalmazza a zömében kor-
szerűtlen tanyai lakásokat 
is. Az országban az elsők 
között feieződött be minden 
községünkben a közműves 
vízszolgáltatás kiépítése. Je-
lentós eredményeket ér tünk 
el az óvodai és bölcsődei el-
látottságban. Az óvodás és 
bölcsődés korú gyermekek 

elhelyezése ma már jórészt 
teljesen biztosított. Kereske-
delmi hálózatunk megköze-
líti az országos színvonalat. 
Minden városban és számos 
községben vezetékes gázszol-
gáltatás biztosítja a lakosság 
kényelmét. Az egy lakosra 
jutó jövedelmek a lapján 19 
megye közül az elsők kö-
zött vagyunk. Tudjuk azon-
ban, hogy ebben a jelentós 
többletmunka, az intenzív 
háztáji gazdálkodás is sze-
repet játszik. Sajnos azon-
ban a bérek színvonala több 
területen elmarad az orszá-
gos átlagtól. , Elismerésre 
méltó fejlődést értünk el az 
egészségügyi feltételek javí-
tásában, de szerényebbek 
eredményeink a kulturális 
élet. tárgvi feltételeinek biz-
tosítása terén. Az utóbbi 
évek szűkös anyagi lehetősé-
gei ellenére egészében javí-
tani tudtuk az életkörülmé-
nyeket. és jelentős erőfeszí-
tések történtek a lakosság 
jó közérzetének megőrzésére. 

A megyei tanács elnöke a 
feladatokat vázolva szólt 
ar ról : — Amit ebben az év-
ben elgondolásainkból nem 
tudunk megvalósítani, az 
terhelni fogja a következő 
tervidőszakot. Nagy fontos-
ságú feladataink közé tar-
tozik a VII. ötéves terv és 
a távlati területi település-
fejlesztési koncepciók na-
gvon gondos és körültekintő 
kidolgozása, a tervek társa-
dalmi vi tá ja és testületi jó-
váhagyása. Az itt élő em-
berek életkörülményeinek 
javítása a kormányzati cé-
lokkal, a megyei adottsá-
gokkal összhangban a kö-
vetkező kérdésekkel való ki-
emelt foglalkozást igénylik. 
Ide tartozik mindenekelőtt 
a lakásgondok mérséklése, a 
lakáshoz jutás feltételeinek 
javítása, a fiatalok gondjai-
nak enyhítése, általában az 
érdemi, komplex lakásgaz-
dálkodás további kibonta-
koztatása. Fontosabb kötele-
zettségeink a megye kedve-
zőtlen demográfiai viszo-
nyaiból eredően is a népes-
ségszám csókkenésének meg-
állítása, a középiskolai tan-

teremszükségletek kielégí-
tése, a nagy számú idős ko-
rú lakosság szociális ellátá-
sának javítása, az egészség-
ügyi intézmények felszerelt-
ségének, valamint a lakos-
ság általános egészségi ál-
lapotának javítása. Jelentős 
feszültségek alakultak ki te-
rületenként a kedvező köz-
műves vízellátás és a csa-
tornahálózat kiépítettségé-
nek színvonalkülönbsége 
miatt. Parancsoló szükség-
szerűség, hogy a szennyvíz-
tisztítás és csatornázás te-
rületén mutatkozó elmara-
dottságunkat mérsékeljük. 
Nagymérvű a lemaradásunk 
a települések belterületi út-
hálózatának kiépítettségé-

(Folytatás a 3. oldalon.) 

Kegyeletes megemlékezés-
seli kezdődött kedden Ah-
med Espmat Abdel-Megid-
nek, az Egyiptomi Arab 
Köztársaság külügyminiszte-
rének hivatalos programja. 
Az egyiptomi diplomácia ve-
zetője — aki Virkonyi Péter 
külügyminiszter meghívásá-
ra hétfőn a késő estj órák-
ban érkezett Budapestre — 
megkoszorúzta a magyar 
hősök emlékmüvét a Hősök 
terén. 

Ezt követően, délelőtt a 
Külügyminisztériumban 

megkefcdódtek a magyar— 
egyiptomi külügyminiszteri 
tárgyalások. 

Várkonyi Péter és Ahmed 
Eszmat Ábdel-Megid szívé-
lyes légkörben véleményt 
cseréltek a nemzetközi, a bé-
kével és biztonsággal össze-
függő kérdésekről, amely-
nek során különös figyelmet 
fordítottak az eurónai hely-
zetre és a közel-keleti tér-

ségre. A külügyminiszterek 
kifejtették országaiknak a 
közel-keleti válság megoldá-
sára vonatkozó álláspontját . 

A két ország diplomáciá-
jának vezetője a tárgyalá-
son áttekintette a m a g y a r -
egyiptomi államközi" kapcso-
latokat, és fejlesztésük lehe-
tőségeit. 

A megbeszélésen részt vett 
Simonyi Ernő, hazánk kai-
rói, valamint Abdel Mone-
im Atik, Egyiptom budapes-
ti nagykövete. 

A délutáni órákban az 
egyiptomi külügyminiszter 
a Dunakanyar nevezetessé-
geivel ismerkedett. Ezt kö-
vetően Ahmed Eszmat Ab-
det-Megid találkozott a ha-
zánkban tanuló egyiptomi 
diákokkal. 

Este Várkonvi Péter dísz-
vacsorát adott vendége tisz-
teletére a Külügyminisztéri-
um vendégházában. (MTI) 

Szegedi földgáz 
terven felül 

A szegedi szénhidrogén-
medence dolgozói az első 
félévben mintegy félezer 
tonnával több kőolajat, s 
megközelítőleg 250 millió 
köbméterrel több földgázt 
adtak a népgazdaságnak, 
mint amennyit tervük elő-
irányzott. Munkaverseny-
nyel, műszaki, szervezési in-
tézkedésekkel igyekeztek 
többet termelésre serkente-
ni a gázkutakat. Elsősorban 
azokból folytatták a kiter-
melést, amelyek az átlagos-
nál bővebben ad ják a föld-
gázt- Emellett 11 ú j gázku-
tat helyeztek üzembe, első-
sorban Szeged-Algvón és 
Üllésen. Számos más intéz-
kedést is tettek, elsősorban 
azért, hogy a kemény téli 

időjárás miatti termeléski-
esésüket pótló gyárakat, 
üzemeket elláthassák ele-
gendő földgázzal. 

A gáztermelés további nö-
velését szolgálja egy két-
milliárd forintos beruházás-
sal készülő nyomásfokozó 
kompresszorüzem, amelynek 
első részlege megkezdte az 
üzempróbákat. Ugyancsak 
jelentősen — napi három-
negyed millió köbméterrel 
— növelhetik a gáztermelést 
Üllésen. amint hamarosan 
á tad ják rendeltetésének az 
ú j gázelőkésaitő üzemet. A 
szegedi gázmezők nyári 
többlettermelését a kardos-
kúti és m i s föld alatti gáz-
tárolókba bocsátják, ahol 
téli tar talékekat képeznek. 

Lombik-
búza 

A Szegedi Gabonatermesz-
tési KuUtéiniécet biotech-
nológiai csoportja rutinsze-
rűen állit elé egyetlen sej t -
ből búzanövényeket. Ezzel 
az ú j nemesítés! eljárással a 
búzafa j ták előállításának 
ideje 3—4 évvel lecsökkent-
hető. Képeinken — Sehmidt 
Andrea felvételein — sej t-
tél a kalászig. 


